
Hoe zit dit in elkaar?

Waarom werden onze pensioenen  
de afgelopen jaren niet verhoogd?  
In Nederland merken we dat de kosten zijn gestegen. Je zou  
denken dat de pensioenen dan ook stijgen. Helaas is dat niet  
het geval. Ons pensioenfonds kan op dit moment niet indexeren.  
Dit betekent dat de opgebouwde pensioenen en de pensioen- 
uitkeringen niet verhoogd worden. Andere pensioenfondsen  
kunnen wel verhogen. Wij leggen u graag uit hoe dit zit.

Het bestuur van ons pensioenfonds heeft één duidelijk doel en 
dat is zorgen voor een goed pensioen voor onze deelnemers. 
Daarbij moeten wij ons houden aan de wet. De Nederlandsche 
Bank houdt hier scherp toezicht op. Als een pensioenfonds niet 
genoeg geld heeft om alle pensioenen te kunnen betalen, kan het 
fonds besluiten om de pensioenen te korten. Dit betekent dat 
de opgebouwde pensioenen en de pensioenuitkeringen worden 
verlaagd. Ons pensioenfonds heeft gelukkig nog nooit gekort.  
Ook toen veel andere pensioenfondsen de pensioenen wel 
moesten verlagen, bleef ons pensioen stabiel. 

De laatste jaren konden veel andere pensioenfondsen wél 
verhogen, terwijl wij dat helaas niet kunnen. Wij volgen dit op  
de voet en hebben ons afgevraagd of we eerder een verkeerde 
keuze hebben gemaakt. We hebben dit onderzocht en een 
vergelijking gemaakt met een ander fonds in dezelfde sector  
over de periode 2012 tot en met 2024. Dit fonds heeft eerder  
de pensioenen verlaagd maar kunnen de laatste jaren weer 
indexeren. In de vergelijking zien we dat de verhogingen van  
de afgelopen jaren pas in 2024 de eerdere verlagingen goed- 
maken. De totale pensioenuitkering in de afgelopen 12 jaar is  
bij ons fonds dus hoger geweest. 

Bekijk de grafiek op onze website:  
bandenpensioen.nl/deelnemers/ 
waarom-zijn-de-pensioenen-afgelopen- 
jaren-niet-verhoogd
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Overbruggingsplan 
ingediend
In aanloop naar de nieuwe pensioenregeling mogen pen- 
sioenfondsen gebruik maken van ‘overgangsregels’ voor het 
verhogen of verlagen van de pensioenen. Vorig jaar hebben 
we hiervoor gekozen om te voorkomen dat we de pensioe-
nen moesten verlagen. Op 28 juni hebben we opnieuw een 
overbruggingsplan ingediend bij De Nederlandsche Bank. 

In dit overbruggingsplan staat onder andere dat de finan-
ciële situatie van het pensioenfonds op dit moment goed 
genoeg is om over te gaan naar het nieuwe pensioenstelsel 
in 2026. Toch hebben we gekozen om dit jaar weer gebruik 
te maken van de tijdelijke regels. Dit doen we om zo soepel 
mogelijk over te kunnen gaan naar de nieuwe regeling. 
Onderdeel van de overgangsregels is ook dat je eerder mag 
verhogen. Daar maken we geen gebruik van omdat we de 
kans dat we uw pensioen moeten verlagen zo klein mogelijk 
willen houden.

Wanneer zijn de nieuwe  
pensioenregels van kracht?

Voorbereidingen 
naar het nieuwe 
pensioenstelsel  
in volle gang
De overgang naar het nieuwe pensioenstelsel is in volle 
gang. We werken eraan om de nieuwe pensioenregels in 
2026 in te laten gaan.  

Ons pensioenfonds is al geruime tijd bezig met de 
voorbereidingen om de overgang zo goed mogelijk te laten 
verlopen en ligt op schema. Samen met vertegenwoordigers 
van werkgevers en werknemers zijn we intensief in gesprek 
over hoe de nieuwe pensioenregeling eruit komt te zien.  
In samenwerking met deskundigen en regelgevende instan-
ties zorgen we ervoor dat we aan alle vereisten voldoen.

Welk tijdspad volgen we? 
De voorbereidingen voor de aanpassingen in de pensioen- 
regeling zijn in volle gang. Wat kunt u van ons verwachten? 
• Werkgevers- en werknemersorganisaties zijn in gesprek 

over de nieuwe pensioenregeling. Binnenkort kunnen we 
u meer vertellen over de inhoud van de nieuwe pensioen-
regeling.

• 1 januari 2026 is onze streefdatum om de nieuwe  
pensioenregeling in te laten gaan. In 2025 gaan we de 
plannen voorleggen aan De Nederlandsche Bank en  
bereidt het pensioenfonds zich voor op de overstap.

• Eind 2025 laten we u zien wat de nieuwe pensioen- 
regeling voor u persoonlijk betekent.

Meer informatie over het nieuwe pensioenstelsel leest u  
op onze website www.bandenpensioen.nl. Bekijk de  
video’s met extra uitleg om nog meer inzichten te krijgen. 
Of neem een kijkje op www.pensioenduidelijkheid.nl.  
Op deze website vindt u de meest actuele informatie  
over de algemene veranderingen rondom het nieuwe 
pensioenstelsel. Heeft u nog vragen? Via onze website  
kunt u eenvoudig een contactformulier invullen.  
Ook zijn we op werkdagen van 8.30 tot 17.15 uur  
bereikbaar op 088 119 80 25. 

http://www.bandenpensioen.nl
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Terugkoppeling Resultaten  
risicopreferentieonderzoek (RPO)
Van 20 maart tot en met 10 april 2024 is  
er een risicopreferentieonderzoek (RPO)  
uitgevoerd. Dit onderzoek is belangrijk om 
de risicohouding van het fonds te kunnen  
bepalen. 928 deelnemers hebben de vra-
genlijst ingevuld. Dit is voldoende om een  
betrouwbaar beeld te krijgen.

Vooral gepensioneerden en werkenden 
hebben meegedaan aan het onderzoek. 
De zogenoemde ‘slapers’ zijn minder 
vertegenwoordigd. Slapers zijn oud-deel-
nemers. Zij hebben wél pensioenrechten 
opgebouwd bij het fonds, maar zijn nu 
geen actieve deelnemers meer. 

Uit het onderzoek blijkt dat er weinig 
opmerkingen over begrijpelijkheid waren. 
Er zijn geen opvallende uitschieters 
gevonden in de antwoorden. Op de vraag 
hoe belangrijk het pensioen is om (later) 
van te leven, antwoordde 84% van de 
deelnemers dat pensioen heel belangrijk 
is om rond te kunnen komen. Van de 
gepensioneerden vindt 82% pensioen erg 
belangrijk, bij de werkenden is dat zelfs 
93%. Dit geldt in mindere mate voor de 
slapers, 69% vindt pensioen belangrijk om 
later rond te kunnen komen. 

Meest gestelde vraag van deelnemers  
over indexeren
De vragenlijst bestond uit 24 vragen en 
het was ook mogelijk om een opmerking 
over het pensioen of ons pensioenfonds 
te geven. Wij hebben zorgvuldig naar alle 
vragen en meningen van de deelnemers 
gekeken. Eén van de meest gestelde 
vragen gaat over het indexeren. Een reactie 
van een gepensioneerde:  

“Ben nu al een aantal jaren met pensioen. 
Ieder pensioenfonds geeft een verhoging, 
alleen wij als pensioengerechtigde  
hebben er niks bijgekregen. Wordt er 
verkeerd belegd of zijn de kosten die 
gemaakt worden te hoog?” Speciaal in  
dit Bandenbulletin besteden we hier 
aandacht aan in het artikel: ‘Waarom 
werden onze pensioenen de afgelopen 
jaren niet verhoogd?’.

Ontvang uw  
pensioenpost digitaal
Persoonlijke pensioenpost sturen wij het liefst veilig 
naar de berichtenbox op MijnOverheid.nl. Dit is de digitale  
brievenbus voor post van de overheid. U kunt daar ook  
belangrijke post van de gemeente en de belastingdienst zien. 
 
U kunt ervoor kiezen om via de berichtenbox uw persoonlijke  
pensioenpost te ontvangen. U logt veilig in met uw DigiD.  
Alle overheidspost staat bij elkaar in één overzichtelijke lijst.  
Dat is handig en u kunt niets kwijtraken. 

1. Log in met uw DigiD op Mijnoverheid.nl
2. Kruis in de berichtenbox aan dat Pensioenfonds Banden  

en Wielen post mag sturen. 
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Colofon 
Bandenbulletin is een uitgave van Pensioenfonds Banden en Wielen. Bandenbulletin verschijnt twee keer per jaar. Aan de tekst kunt u geen rechten ontlenen. 
Rechten kunt u alleen ontlenen aan het pensioenreglement van Pensioenfonds Banden en Wielen. 

Pensioenfonds Banden en Wielen, Postbus 1044, 2280 CA Rijswijk. Telefoon 088 118 80 25. E-mail deelnemersbanden@appelpensioen.nl.

Onderzoek naar 
de risicohouding 
afgerond
In de risicohouding stelt het fonds vast hoeveel risico de verschil-
lende groepen deelnemers, slapers of gepensioneerden willen en 
kunnen lopen. Om dit te kunnen bepalen hebben we een risico- 
preferentieonderzoek (RPO) uitgevoerd. Uit het RPO komt naar 
voren dat alleen leeftijd belangrijk is in het onderscheiden van 
risicogroepen. De risicohouding wordt vervolgens vertaald in  
een beleggingsbeleid.

Er is in het onderzoek naar de risicohouding rekening gehouden 
met belangrijke factoren en kenmerken van de deelnemers, zoals 
het gemiddelde inkomen, de inkomensontwikkeling, inkomen 
vanuit de AOW, de nieuwe pensioenregeling en fondsbeginselen. 
Ook wetenschappelijke inzichten over het vaststellen van een 
beleggingsbeleid en financiële veronderstellingen spelen een rol. 

Na de overgang naar de nieuwe pensioenregeling zal ons 
pensioenfonds eens in de vijf jaar opnieuw een RPO uitvoeren.  
Als er tussentijds wijzigingen zijn, kan dit onderzoek eerder 
plaatsvinden. Dit is bijvoorbeeld bij wijzigingen in de wet of  
veranderingen in leeftijd of inkomen binnen de groep deelnemers. 
Op basis van dit onderzoek zal het beleggingsbeleid opnieuw 
worden beoordeeld en, als het nodig is, ook aangepast.  
De risicohouding is 4 oktober bij De Nederlandsche Bank (DNB) 
aangeleverd. DNB houdt toezicht op hoe de overgang naar de 
nieuwe regeling verloopt. De risicohouding is één van de onder- 
delen waar DNB veel aandacht aan besteedt.  

Het pensioenfonds onderzoekt elk jaar per leeftijdsgroep,  
of we binnen de risicohouding blijven. Als een groep over de  
vastgestelde grenzen gaat, wordt het beleggingsbeleid  
aangepast om weer aan de regels te voldoen. 

Meld u aan 
voor de 
nieuwsbrief
Ontvangt u onze nieuwsbrief al in uw e-mailbox?  
Meld u aan en blijf op de hoogte van alle ontwikkelingen 
en informatie over Pensioenfonds Banden en Wielen. 

Onze nieuwsbrief in uw  
e-mailbox ontvangen?
1. Scan de QR-code om direct in 

te loggen op uw persoonlijke 
pensioenpagina.

2. Log in met uw DigiD.
3. Vul uw e-mailadres in en vink 

‘nieuwsbrief’ aan.


